

## *Curriculum Vitae*

### **Parween Mahmood Shukry**

*Mustansiriyah University – College of Faculty of Education*

*Mobile: +9647707885296*

*Email: mahmoodparween@yahoo.com*

#### **PERSONAL SUMMARY:**

- Teacher of Social Teaching Methods

#### **EDUCATION:**

- Ph.D. #1 methods of teaching social sciences
- M.Sc. #2: PhD in History Teaching Methods - 2006 / Al-Mustansiriya University - College of Education)
- B.Sc. #3: History - 1992 / University of Baghdad - Ibn Rushd Education)

#### **ACADEMIC HONORS AND AWARDS:**

- Certificate of Appreciation for attending the 18th Scientific Conference of the College of Education / Al-Mustansiriya University - 2011
- Certificate of Appreciation for attending the 18th Scientific Conference of the College of Education / Al-Mustansiriya University - 2013
- Certificate of Appreciation for Attending the Twenty-Second Specialized Scientific Conference of the College of Education / Al-Mustansiriya University - 2016
- Acknowledgments / Al-Mustansiriya University / College of Education - Dean's Office 6/12/2012
- Acknowledgments / University of Diyala / Basic Education - 23/1/2013
- Acknowledgments / University of Diyala / Basic Education - 15/1/2018
- Acknowledgments / Al-Mustansiriya University / Administrative Affairs - 9/11/2016
- Acknowledgments / University of Baghdad / College of Education - Girls / 11/1/2018
- Acknowledgments / Al-Mustansiriya University / President's Office - 29/5/2019
- Acknowledgments / Tikrit University -30-4-2019
- Acknowledgments / His Excellency the Minister of Education and Scientific Research - 22/8/2021
- Acknowledgments / His Excellency the Minister of Higher Education and Scientific Research - 29/3/2021
- Obtaining the Medal of Achievement / Department of Educational and Psychological Sciences / College of Education / Al-Mustansiriya University - 2018-2019
- Shield of Creativity and Excellence / Iraqi Center / Educational Studies and Human Development - 2019-2020

#### **ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:**

- Giving courses in the Teaching Methods (10)
- Supervising graduation/bachelor's research
- Supervision of master's and doctoral theses / postgraduate studies
- Discussing master's theses and doctoral theses / postgraduate studies

## COURSES TAUGHT:

Undergraduate	Graduate
foundations of education.	Recent trends in teaching methods.
high school education .	Teaching skills.
Teaching methods.	Methods of teaching history.
Education philosophy.	

## PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

- scientific Committee
- Exam Committee
- social Committee
- Seminar Committee and Scientific Seminars
- Committee on Paper Acquisition (Teaching Methods)

## PUBLICATIONS:

- The strategy of role-playing in acquiring and restoring historical concepts among the students of the literary fourth (Journal of Educational and Psychological Sciences 2014 p. 509)
- Evaluating the performance of history teachers for the skill of formulating and directing classroom questions (Journal of the College of Education - 2013 p. 4)
- Evaluating the performance of history teachers for the adequacy of educational technologies and evaluation (College of Education - 2011, p. 2)
- Building a model for evaluating the methods of teaching history in the intermediate stage (Journal of the College of Education 2010 p. 4)
- The effect of Carol and Ashur's strategy in acquiring and retaining historical concepts among second-intermediate students (Journal of Studies in History and Archeology - 2014 213) joint research \*
- The psychological effects of violence towards children from the point of view of teachers (Journal of the College of Education, J Karbala - 2014) a joint research \*
- The thinking skills of history teachers in the preparatory stage (Journal of the College of Arts - 2016 p. 251) The effectiveness of employing pivotal thinking skills in the collection of history and the development of positive thinking among students of the fifth literary grade (Nasq Magazine - 2017 p. 96)
- The effect of the numbered heads strategy on the academic achievement of fourth-grade literary female students in the subject of history (Al-Adab Journal - 2016 p. 280 joint research \*
- The relationship of performance management with administrative communication among middle school principals from the point of view of their teachers (2015) a joint research \*



The effect of the strategy of general summaries on the achievement of second-grade students in the middle school in the subject of history (Journal of the Iraqi Association for Educational and Psychological Sciences - 17/6/2019)

The problems facing evening studies students in the faculties of education for the humanities and the proposed solutions to address them - 2/5/2020 (The Arab Journal of Educational and Human Sciences

• Evaluation of the in-service history teachers training program from the perspective of the trainees themselves (Ikleel Journal for Human Studies) – 12/11/2012

#### PROFESSIONAL DEVELOPMENT

---

- A course in the Continuing Education Unit (Power Point and World Excel 3/18/2018)
- A course in the Continuing Education Unit (Academic Profile Applications)
- International Course in Physiognomy and Personal Style from the American Canadian Board ACBPT
- Attending the 18th Scientific Conference of the College of Education / Al-Mustansiriya University for the period from 20-21 April 2011
- The Twenty-Second Specialized Scientific Conference of the College of Education / Al-Mustansiriya University 2016
- Participation in the third annual scientific conference of the College of Education for Human Sciences | Karbala University - 2010
- The First International Academic Conference (Peacebuilding and Education in Iraq in cooperation with the Center for International Affairs at New York University) / University of Dohuk - Center for Peace Studies and Conflict Resolution / 2014 - 2015
- The eighth continuing education course and the fifth virtual marked



Handwritten signature and date: 15/10/17

## السيرة الذاتية

### بروين محمود شكري

الجامعة المستنصرية – كلية التربية

Mobile: +9647707885296

Email: mahmoodparveen@yahoo.com

#### ملخص تعريفي:

- ا.د في طرائق تدريس الاجتماعيات

#### الشهادات الدراسية:

- Ph.D. #1: (دكتوراه في طرائق تدريس التاريخ – 2006 / الجامعة المستنصرية – كلية التربية)
- M.Sc. #2: (ماجستير طرائق تدريس التاريخ – 2002 / الجامعة المستنصرية – كلية التربية)
- B.Sc. #3: (بكالوريوس التاريخ – 1992 / جامعة بغداد – تربية ابن رشد)

#### الجوائز والتكريم الأكاديمي

- شهادة تقديرية لحضور المؤتمر العلمي الثامن عشر لكلية التربية / الجامعة المستنصرية - 2011
- شهادة تقديرية لحضور المؤتمر العلمي الثامن عشر لكلية التربية / الجامعة المستنصرية - 2013
- شهادة تقديرية لحضور المؤتمر العلمي التخصصي الثاني والعشرون لكلية التربية / الجامعة المستنصرية – 2016
- شكر وتقدير / جامعة المستنصرية / كلية التربية - مكتب العميد 2012/12/6
- شكر وتقدير / جامعة ديالى / التربية الأساسية – 2013/1/23
- شكر وتقدير / جامعة ديالى / التربية الأساسية – 2018/1/15
- شكر وتقدير / الجامعة المستنصرية / الشؤون الادرية – 2016/11/9
- شكر وتقدير / جامعة بغداد / كلية التربية – بنات / 2018/1/11
- شكر وتقدير / الجامعة المستنصرية / مكتب رئيس الجامعة – 2019/5/29
- شكر وتقدير / جامعة تكريت -30-4-2019
- شكر وتقدير / معالي وزير التعليم والبحث العلمي – 2021/8/22
- شكر وتقدير / معالي وزير التعليم العالي والبحث العلمي – 2021/3/29
- الحصول على نوط الإنجاز / قسم العلوم التربوية والنفسية / كلية التربية / الجامعة المستنصرية – 2018-2019
- درع الابداع والتميز / المركز العراقي / الدراسات التربوية والتنمية البشرية – 2019-2020

#### الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- إعطاء دورات في وحدة طرائق التدريس (10)
- الاشراف على بحوث التخرج / بكالوريوس
- الاشراف على رسائل الماجستير والدكتوراه / دراسات عليا
- مناقشة رسائل الماجستير واطاريج الدكتوراه / دراسات عليا



## المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
<ul style="list-style-type: none"> <li>أسس التربية .</li> <li>تعليم ثانوي .</li> <li>طرائق تدريس .</li> <li>فلسفة التربية .</li> <li>مشاهدة وتطبيق .</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>الاتجاهات الحديثة في طرائق التدريس .</li> <li>مهارات التدريس .</li> <li>طرائق تدريس التاريخ .</li> </ul>

## الانتساب المهني او الجمعيات:

- اللجنة العلمية
- اللجنة الامتحانية
- اللجنة الاجتماعية
- لجنة السمنر والندوات العلمية
- لجنة الاستيلاء الورقي (طرائق تدريس )
- لجنة تحديث المناهج الدراسية

## المنشورات العلمية

- استراتيجية لعب الأدوار في اكتساب المفاهيم التاريخية و استبائها لدى طالبات الرابع الادبي ( مجلة العلوم التربوية والنفسية 2014 ع 509 )
- تقويم أداء مدرسي التاريخ لمهارة صياغة الأسئلة الصفية وتوجيهها ( مجلة كلية التربية - 2013 ع 4 )
- تقويم أداء مدرسي التاريخ لكفايتي التقنيات التربوية والتقويم ( كلية التربية - 2011 ع 2 )
- بناء أنموذج لتقويم طرائق تدريس التاريخ في المرحلة المتوسطة ( مجلة كلية التربية 2010 ع 4 )
- اثر استراتيجية كارول وأشور في اكتساب المفاهيم التاريخية واستبقائها لدى طالبات الثاني المتوسط ( مجلة دراسات في التاريخ و الآثار - 2014 ع 213 ) بحث مشترك \*
- الآثار النفسية للعنف اتجاه الأطفال من وجهة نظر المعلمين ( مجلة كلية التربية ج كربلاء - 2014 ) بحث مشترك \*
- مهارات التفكير لدي مدرسي التاريخ في المرحلة الاعدادية ( مجلة كلية الاداب - 2016 ع 251 ) فاعلية توظيف مهارات التفكير المحورية في تحصيل مادة التاريخ وتنمية التفكير الإيجابي لدى طالبات الصف الخامس الادبي ( مجلة نسق - 2017 ع 96 )
- اثر استراتيجية الرؤوس المرقمة في التحصيل الدراسي لدى طالبات الصف الرابع الأدبي في مادة التاريخ ( مجلة الآداب - 2016 ع 280 بحث مشترك \*
- علاقة ادارة الاداء بالاتصال الاداري لدى مديري المدارس المتوسطة من وجهة نظر مدرسيهم ( 2015 ) بحث مشترك \*
- اثر استراتيجية الملخصات العامة في تحصيل طالبات الصف الثاني المتوسط في مادة التاريخ ( مجلة الجمعية العراقية للعلوم التربوية والنفسية - 2019/6/17 )
- المشكلات التي تواجه طلبة الدراسات المسائية في كليات التربية للعلوم الإنسانية والحلول المقترحة لمعالجتها - 2020/5/2 ( المجلة العربية للعلوم التربوية والإنسانية )
- تقويم برنامج تدريب مدرسي التاريخ ومدرساتها في اثناء الخدمة من وجهة نظر المتدربين انفسهم ( مجلة اكليل للدراسات الإنسانية ) - 2012/12/11

## تطوير المهارات:

- دورة في وحدة التعليم المستمر ( Power Point and World Excel 18/3/2018 )
- دورة في وحدة التعليم المستمر ( تطبيقات البروفایل الأكاديمي )
- الدورة الدولية في علم الفراسه و النمط الشخصي من المجلس الأمريكي الكندي ACBPT
- حضور المؤتمر العلمي الثامن عشر لكلية التربية / الجامعة المستنصرية للمدة من 20-21 نيسان 2011
- المؤتمر العلمي التخصصي الثاني والعشرون لكلية التربية / الجامعة المستنصرية 2016
- مشاركة في المؤتمر العلمي السنوي الثالث لكلية التربية للعلوم الانسانية | جامعة كربلاء - 2010
- المؤتمر الدولي الاكاديمي الأول ( بناء السلام والتعليم في العراق بالتعاون مع مركز الشؤون الدولية في جامعة نيويورك )
- / جامعة دهوك - مركز دراسات السلام وحل النزاعات / 2014 - 2015
- دورة التعليم المستمر الثامنة والافتراضية الخامسة الموسومة



الأستاذة د. ك. ك. ك.